

האתגר האסטרטגי: הדרכים להתמודדות עם 'המדינה האסלאמית'

אודי דקל

תמונת מצב

ארצות הברית, המערב ואף ישראל הופתעו מהופעתה של 'המדינה האסלאמית' (דאע"ש) – גודל התופעה, עוצמתה והרחבת השפעתה על פני המזרח התיכון ואף מעבר לו. מדובר בסוג חדש של שחקן היברידי, המשלב מספר תצורות: ארגון טרור, תנועה אידאולוגית-דתית, וגם "מדינה אסלאמית" הפועלת על בסיס חוקי השריעה, מפעילה פונקציות שלטוניות, חולשת על שטחים נרחבים ושואפת לח'ליפות שתשלוט על כל העולם הערבי ואף הרחק מעבר לו. מגוון ההגיונות והממדים, התצורות והאתגרים ש'המדינה האסלאמית' מציבה בפני האזור והעולם מחייב, לפיכך, גיבוש מענה רב-ממדי ובר-זמני לטיפול בתופעה.

ארצות הברית נתפסה בלי אסטרטגיה להתמודדות עם עליית 'המדינה האסלאמית', אף שזו הוגדרה על ידיה "הבעיה האסטרטגית העיקרית" במזרח התיכון, שיש לה השלכות שליליות על המערכת העולמית.¹ היעד שהוגדר על ידי הנשיא אובמה – הבסת 'המדינה האסלאמית' – התברר כיומרי מדי, בוודאי בטווח הזמן הקצר. המחויבות האמריקאית להבסת 'המדינה האסלאמית' נובעת ממידה של אחריות לתופעה ולהשלכותיה: דאע"ש (ובהמשך 'המדינה האסלאמית') צמח מתוך ההתקוממות הסוניית בתגובה לפלישה האמריקאית לעיראק ולכינונו שם של משטר עם דומיננטיות שיעית, שהתחבר לציר השיעי בהובלת איראן. סייעו לצמיחת הארגון גם הנסיגה המהירה של ארצות הברית מעיראק, התפקוד הלקוי של מדינות האזור והוואקום שנוצר במדינות שבהן אין ממשל אפקטיבי (סוריה) או בכאלו הסובלות מממשל כושל (עיראק). התפשטותה של 'המדינה האסלאמית' למרחבים נוספים, כגון תימן, לוב וחצי-האי סיני, מנצלת את הוואקום בשטחים נטולי משילות אלה ומתבססת גם על נגישותה לכלי נשק ולכסף. לאחר ההפתעה הראשונית, ארצות הברית גיבשה תפיסה אסטרטגית טורית, הגורסת כי קודם כול נדרש לטפל בבעיית עיראק – תשתית הצמיחה של 'המדינה

האסלאמית' – ובהמשך יש לטפל בסוריה, בה המאבק מורכב יותר בשל ריבוי השחקנים והגורמים הזרים המעורבים. עד מהרה התברר כי 'המדינה האסלאמית' ניצלה היטב את היכולת לנוע בין שתי הגזרות (עיראק וסוריה), להשתלט על שטחים וקהילות ולבנות דימוי של הצלחה.

כל עוד אין פתרון למשבר בסוריה, המהווה שדה מערכה מרכזי בין הסונים לשיעים ונתון למעורבות נמרצת איראנית וגם רוסית, כך גדלה המוטיבציה של גורמים סוניים להצטרף לארגונים האסלאמיים הסלפים ג'האדים – בעיקר 'המדינה האסלאמית' וג'בהת א-נוסרה.² במקביל נמשכת התמיכה של מדינות סוניות בארגוני אופוזיציה בסוריה, במטרה לצמצם את ההשפעה האיראנית ולהפיל את המשטר המונהג על ידי הנשיא בשאר אל-אסד. 'המדינה האסלאמית' מנצלת את המאבקים בין הכוחות השונים בסוריה, וכאשר היא מזהה שהניצים שוחקים זה את זה, היא שולחת זרועות קדמיות במטרה להשתלט על אזורים נוספים או לפחות להפגין יכולת גישה כמעט לכל אזור בסוריה.

גיבוש קואליציה ותפיסה מבצעית

למרות שארצות הברית הצליחה לכוון קואליציה רחבה של יותר מ-60 מדינות שהתחייבו להירתם ללחימה ב'מדינה האסלאמית', התברר שהיעד של הבסתה קשה להשגה ועשוי להימשך שנים רבות – יותר מעשור – אם המערכה תתנהל במתכונתה הנוכחית (קיי 2015).³ גם יעד הביניים של בלימת התפשטותה של 'המדינה האסלאמית' עתיד להימשך זמן רב – בין שלוש לחמש שנים.

למרות כינון הקואליציה הבינלאומית והאזורית הרחבה נגד 'המדינה האסלאמית', לא נבנתה מאסה קריטית של כוחות ויכולות. בעיקר בולט היעדרם של כוחות קרקעיים ("מגפיים על הקרקע") בעלי יכולות המאפיינות כוחות מיוחדים, עם נחישות ומוטיבציה הנדרשות ללחימה בכוחותיה של 'המדינה האסלאמית'. מרבית התקיפות האוויריות נגד יעדי 'המדינה האסלאמית' מבוצעות על ידי טייסות אמריקאיות, ובמהלכן נהרגו עד אוגוסט 2015 כ-12,500 אנשי 'המדינה האסלאמית' ונפגעו כ-7,600 מטרות שלה.⁵ ואולם, 'המדינה האסלאמית' מונה מעל ל-30,000 לוחמים וממשיכה לגייס, על פי הערכות שונות, כאלף מתנדבים חדשים מדי חודש, המגיעים ממספר רב של מדינות ברחבי העולם. במקביל, היא ממשיכה למשול באזורים נרחבים בעיראק ובסוריה ולהרחיב את השפעתה באזורים נוספים, באמצעות ארגונים סלפים ג'האדים המקבלים את מרות 'המדינה האסלאמית' ומכריזים על מחוזות הנתונים לשליטתה, כמו בלוב ובחצי האי סיני.

היכולות האמריקאיות הפוטנציאליות גדולות באופן משמעותי מהמאמץ הצבאי ההתקפי הנוכחי של ארצות הברית נגד 'המדינה האסלאמית'. כוחות האוויר האמריקאים

יכולים להשמיד 7,600 מטרות בפחות משבוע של מאמץ מרוכז. לדוגמה, במבצע האווירי נגד הצבא העיראקי בשנת 2003 הטיל חיל האוויר האמריקאי בממוצע 1,039 חימושים ביום, במסגרת 600 גיחות בממוצע ביום. לעומת זאת, במבצע נגד 'המדינה האסלאמית', קצב התקיפות האמריקאי עד קיץ 2015 עמד על ממוצע של הטלת 43 חימושים ליום ושל 11 גיחות תקיפה ליום. היעדר אפקטיביות מבצעית נובע גם ממחסור במודיעין למטרות, מחוסר רציפות בכיסוי המודיעיני, מריחוק מאזורי הלחימה, ממניעת כינון אזורים האסורים לטיסה ולתנועה, מקושי לקיים שיתוף פעולה מספק עם שחקנים מקומיים, וכאמור מהיעדר פעילות של כוחות קרקעיים.

למעשה, התפיסה המבצעית למלחמה ב'מדינה האסלאמית' שהותוותה בווינגטון לא הגיעה לכדי יישום מלא, לא כל שכן למיצוי מכלול מרכיביה. תפיסה זו, שהתבססה בין השאר על לחימת כוחותיה של ממשלת עיראק ב'מדינה האסלאמית' על הקרקע, התבררה עד מהרה כמוטעית. כוחות אלה התגלו כחלשים ונטולי מוטיבציה להילחם, את מקומם תפסו מיליציות שיעיות המופעלות בעיקר על ידי איראן ומיליציות כורדיות הפועלות בעיקר בגזרתן. גם המאמץ האמריקאי להעצמת המיליציות והשבטים הסוניים נכשל בשל חוסר אמון של האוכלוסייה הסונית כלפי ארצות הברית וממשלת עיראק. בד בבד נוצר היסוס אמריקאי להעביר אמצעי לחימה למיליציות הסוניות המתנגדות ל'מדינה האסלאמית', וזאת בעקבות מקרים שבהם נשק כזה נפל שלל בידי אויבי ארצות הברית.

גם בניית כוחות אופוזיציה לבשאר אל-אסד בסוריה, המבוססים על גורמים שאינם סלפים-ג'האדים, התבררה כמשימה כמעט בלתי-אפשרית: היא נמשכת זמן רב ותלויה במידה רבה ברצון הטוב של ירדן, ובעיקר טורקיה, הגובלות בסוריה. הכוחות הראשונים ששוגרו לשדה המערכה בסוריה חוסלו או פורקו מיד על ידי ג'בהת אל-נוסרה. מעבר לכל אלה התברר כי ל'מדינה האסלאמית' יכולות למידה והסתגלות מהירות לתנאים חדשים. תכונות אלו מקשות הן על אפקטיביות הלחימה בה והן על היכולת לבלום ולהכיל אותה.

ככל שמתבררת החיוניות של הפעלת כוחות מיוחדים ומבצעים מיוחדים נגד ה'מדינה האסלאמית', כך גדל הקושי לגייס כוחות מקרב החברות בקואליציה הבינלאומית, בעיקר עקב רתיעתן משליחת כוחותיהן להילחם. גם הגדלת מספר התקיפות האוויריות התבררה כאפקטיבית פחות משהוערך תחילה. הסיבות לכך, מלבד החוסר במודיעין, היו רצון להימנע מפגיעה באוכלוסייה בלתי-מעורבת, היעדר מרכזי כובד, והמראה משדות תעופה מרוחקים בלי יכולת שהייה רציפה מעל לשטחי הלחימה. בנוסף לכך, הגדלת מספר הכוחות האמריקאים שהוקצו לאימון ולחניכה מבצעית של הכוחות העיראקיים, ובתוך כך הקצאת תצפיתנים ורכזים אמריקאים ליחידות מבצעיות עיראקיות קדמיות, לא נשאו פרי.

בסופו של דבר, המאמץ שהשקיעה ארצות הברית נגד 'המדינה האסלאמית' לא הניב את התוצאות המקוות. היו אלה בעיקר אי־מימוש רכיבים של התפיסה המבצעית והיישום החלקי של הרעיון האופרטיבי שלא אפשרו את הבסת 'המדינה האסלאמית' ואת חיסול השפעתה בעיראק, בסוריה ומניעת הרחבת השפעתה לאזורים נוספים. בעיה מרכזית במאמץ הבינלאומי נגד 'המדינה האסלאמית' היא התגייסות חלקית בלבד של חלק מחברות הקואליציה. טורקיה, שמלבד חברותה בנאט"ו לה תפקיד מרכזי במאבק ב'מדינה האסלאמית' בשל חשיבותה הגאוגרפית, נוהגת בכפל פנים, כאשר למעשה היא מסייעת רוב הזמן בעקיפין ל'מדינה האסלאמית'. טורקיה רואה ב'מדינה האסלאמית' אמצעי להפלת משטר אסד בסוריה – מטרה עליונה של נשיא טורקיה ארדואן – ובחסות המלחמה ב'מדינה האסלאמית' מנהלת מלחמה פרטית נגד המחתרת הכורדית (פ.ק.ק) והמיליציות הכורדיות בצפון עיראק ובצפון סוריה.⁶ שחקנים נוספים בקואליציה הבינלאומית, ביניהם ערב הסעודית ומדינות המפרץ, משחקים גם הם משחק כפול. מצד אחד, מדינות אלה רואות ב'מדינה האסלאמית' איום מרכזי, אך מצד אחר הן מכירות בכך שהיא מהווה איום ואתגר כלפי השיעים באזור, ובעיקר כלפי איראן, שהיא האויבת העיקרית שלהן.⁷ לבסוף, ארצות הברית עצמה – מובילת הקואליציה הבינלאומית – חסרה נחישות מספקת במאבק נגד 'המדינה האסלאמית'. ארצות הברית יכולה להביס את 'המדינה האסלאמית' בשדה הקרב בעיראק, וקרוב לוודאי גם בסוריה, אולם הסיכויים שממשל הנשיא אובמה יירתם למאמץ הנדרש לשם כך נראים קטנים מאוד. בציבור ובקונגרס האמריקאים גדלה ההתנגדות לסיכונים בלתי־מחויבים, לאחר שנים של השקעה במזרח התיכון (אפגניסטן, עיראק) שלא הביאה תשואות חיוביות.⁸ במצב זה אין סיבה להאמין כי ארצות הברית תצליח הפעם במקומות שבהם היא נכשלה בעבר.

מה נדרש כדי לבלום ולהחליש את 'המדינה האסלאמית'

כדי לממש את המטרה האסטרטגית של בלימה ולבסוף הבסת 'המדינה האסלאמית', יש לקדם רעיון רב־ממדי חדש המבוסס על קביעת הישגים נדרשים ברורים במגוון של תחומים: מהצגת אידאה מתחרה לזו של 'המדינה האסלאמית', דרך הפעלת עוצמה חכמה בשילוב אמצעים מדיניים, צבאיים, כלכליים, חברתיים, אידאולוגיים, תודעתיים ותשתיתיים. להלן עשרה מאמצים נדרשים:

- **יישום לחימה מוכוונת תודעה:** היעד הראשון והמידי הוא למנוע כל הצלחה מ'המדינה האסלאמית', הפועלת לאור ההיגיון של יצירת דימוי של רצף הצלחות, ובמקביל ממוזערת את השלכות כישלונותיה. הצלחות 'המדינה האסלאמית' מושגות על ידי גורם ההפתעה, פעולה במקביל בשלושה מרחבים – (מקומי, אזורי ועולמי) ניידות גבוהה של כוחות, סיוע של גורמים מתוך השטח והשימוש בממד ההפחדה,

שגורם לכך שהכוחות היריבים (כמו בעיר רמאדי בעיראק²) נמלטים טרם קרב. בנוסף, 'המדינה האסלאמית' מנצלת את האזורים שבהם קיימים ואקום או חולשה שלטונית כדי להשתלט עליהם בקלות יחסית. בסוריה, לדוגמה, 'המדינה האסלאמית' צופה מהצד במאבקים בין קבוצות המורדים לבין הכוחות התומכים בנשיא אסד, ובינם לבין עצמם, וכאשר הכוחות הנלחמים מגיעים לרמת שחיקה הדדית גבוהה, היא בוחרת לחדור בהפתעה לשטחים אלו, בראש ובראשונה כדי להפגין הצלחה ולאזן דווקא כדי להיאחז בשטח לאורך זמן. רצף הצלחות מעודדות הצטרפות של ארגונים, קבוצות ויחידים לשורות 'המדינה האסלאמית'. לפיכך, חיוני לגבש תודעה נגדית של כישלונות של 'המדינה האסלאמית', להדביק למנהיגיה תדמית של חבורת פושעים כושלים, להמחיש כי כוחה בשדה הקרב מוגבל, להעמיק את בידודה, ולהוכיח כי אינה משפרת כלל את תנאי החיים והצרכים של האוכלוסייה הסוניית בשטחים שבשליטתה.

- **צורך בהפעלת כוחות קרקעיים איכותיים:** כדי להשיג את האפקטיביות המבצעית נגד כוחות 'המדינה האסלאמית' נדרשת הפעלה של כוחות קרקעיים בעלי יכולות משופרות, בדגש על כוחות מיוחדים. המערב חושש משליחת כוחות קרקעיים, בשל הערכה כי יסתבך במערכה עוקבת של התגייסות כוחות מקומיים נגד הכוחות הזרים, ולאור הכישלונות באפגניסטן ובעיראק. לפיכך, כשלב ראשון, ולאור התקדים בתימן, נדרש להפעיל כוחות קרקעיים של המדינות הסוניות (ולא של איראן, שמעורבותה מעודדת דווקא התגייסות לשורות 'המדינה האסלאמית') עם הכוונה צמודה של מפקדות משולבות, שיכללו כוחות אמריקאים ויספקו להם חיפוי אווירי. מדובר במדינות כמו טורקיה, ירדן, ערב הסעודית, מצרים, מדינות המפרץ ומיליציות של מיעוטים כמו הכורדים. בד בבד, יש להפעיל מאמץ מודיעיני רב-שכבתי כדי לשפר את האפקטיביות המבצעית של הכוחות הלוחמים ב'מדינה האסלאמית'.
- **הקמת מסגרת של כוח רב-לאומי:** יש להקים כוח כזה על בסיס ארגונים קיימים כמו נאט"ו, כדי להגדיל את סדר הכוחות המשתתפים בלחימה ב'מדינה האסלאמית' לייצר מסה קריטית ולהגביר את התאום בין המדינות המשתתפות.
- **סיכול ממוקד של מפקדי 'המדינה האסלאמית' ומניעת פיגועי טרור:** לארצות הברית היו מספר הצלחות במבצעי סיכול ממוקד נגד מנהיגי 'המדינה האסלאמית' מאז החלו תקיפות הקואליציה.⁰¹ זו דרך יעילה לשיבוש פעילותם ולהפיכתם לנרדפים. בד בבד, יש לרדת בדרג הסיכולים לרמות הביניים של המפקדים, היועצים בתשלום, מפקדים לשעבר בצבא עיראק וחברי מפלגת הבעת' בעבר, המהווים כיום חלק מפעילי 'המדינה האסלאמית'. רדיפת המפקדים והפעילים המובילים של 'המדינה האסלאמית' חייבת להתבצע בשיתוף מודיעיני בין מדינות הקואליציה ועל פני כל הגלובוס.

- **התחלת חשיבה במושגים של מבנה מדינתי חדש:** רצוי להפנים שנגזז החלום של "עיראק המאוחדת" או "סוריה המאוחדת" בעתיד המזרח התיכון. ארצות הברית והקהילה הבינלאומית נדרשות לגלות יותר יצירתיות וגמישות בשרטוט הגבולות העתידיים של מדינות או ישויות אחרות באזור. "כלל אצבע" לתהליך זה הוא הימנעות ממצב בו שיעים שולטים בסונים, או להפך. יש לאפשר כינון אוטונומיות על בסיס עדתי, שבטי ותרבותי. כמו כן, נדרש לאפשר לקבוצות אתניות לאומיות, כמו הכורדים, את הזכות להגדרה עצמית, כולל כינון מדינה כורדית בחבלים הכורדיים, לכל הפחות בצפון-עיראק ובצפון-מזרח סוריה.
- **איראן היא הבעיה,** שכן הישענות גוברת עליה טומנת בחובה השלכות הרסניות. וושינגטון והמערב רואים באיראן מנוף לפתרון בעיות האזור יותר מאשר גורם חתרני שמעודד אי-יציבות ומפעיל מיליציות שיעיות וגורמים סוררים מטעמו (proxies).²¹ המדינות הסוניות אינן יכולות להשלים עם העובדה שלאיראן תפקיד מרכזי בפתרון, ולכן אותן מדינות תפעלנה את מגוון יכולות ההיזק שלהן, כולל סיוע עקיף ל'מדינה האסלאמית' ולארגונים סלפים ג'האדיים, אם ייווצר מצב שאיראן ובאי כוחה יילחמו בסונים ויקבלו לגיטימציה והכרה מהמערב למעמדה ההגמוני באזור.
- **הפחתת המתח הפנימי במחנה הסוני,** ובתוך כך חיזוק הגורמים הפרגמטיים יותר, המוכנים לקבל את כללי המשחק של המערכת הבינלאומית – ירדן, מצרים, ערב הסעודית ומדינות המפרץ. כדי שמדינות אלו תשרודנה ותוכלנה לנטרל צמיחה מבפנים של בודדים וקבוצות התומכים ברעיון המהפכני של 'המדינה האסלאמית', עליהן לשפר את המשילות, לטפל בשחיתות, לפעול להפרדת הדת מהמדינה, להקפיד על הצדק השיפוטי, להשקיע בחינוך לפתיחות ולייצר נתיבים של תעסוקה ומיצוי עצמי עבור שכבת הצעירים, בעיקר המשכילים. כן עליהן למקד מאמץ בשיפור מצבן של שכבות האוכלוסייה המשמשות מאגר לגיוס מתנדבים ל'מדינה האסלאמית' – עניים ונחשלים, צעירים מתוסכלים, שבטים סוניים מאוימים ומבודדים ואנשים הנתונים להטפה דתית קיצונית בלי יכולת להמציא טיעוני נגד כדי להתמודד עם מאמצי השכנוע.
- **עצירת זרם המתנדבים:** נדרש מאמץ רחב היקף של מדינות למניעת גיוסם והצטרפותם של המתנדבים הזרים ל'מדינה האסלאמית' בסוריה ובעיראק, שמספרם נאמד בקיץ 2015 בכ-20,000.²¹ קיימת סכנה רבה לביטחון הפנים של מדינות המערב וגם של מדינות ערב עם חזרתם של מתנדבים אלה לארצותיהם. לכן, על מדינות המערב לעצור את זרם המתנדבים ל'מדינה האסלאמית' באמצעות בקרת גבולות קפדנית, פיקוח על מטיפים במסגדים וברשתות החברתיות וגיבוש רעיונות ואידאולוגיה

מתחרים לרעיונות הסלפיים, וזאת בנוסף למניעת העברת כספים ולמניעת מסחר עם 'המדינה האסלאמית'..

• **אין לדחות את המאמץ לייצב את סוריה ולנטרל את השפעת הגורמים הרדיקליים**

בה. האסטרטגיה חייבת לכלול טיפול בבעיות היסוד של המזרח התיכון שמזינות את המוטיבציה של קבוצות גדלות באוכלוסייה הסוניית להזדהות עם הרעיון של 'המדינה האסלאמית'. כדי להביס את 'המדינה האסלאמית' נדרש פתרון בר-קיימא לבעיית סוריה, שכן למרות ש'המדינה האסלאמית' צמחה בעיראק, סוריה היא המקום שבו הוכרזה הח'ליפות, והפכה לבסיס האמור לסייע להרחבת שליטתה בכל המזרח התיכון. המדיניות האכזרית של משטר אסד שואבת מתנודים לשורות האופוזיציה למשטר, כולל ל'מדינה האסלאמית'. יתר על כן, סביר להניח שרוב הסונים בסוריה, לו היו יכולים לבחור, היו מעדיפים להילחם באסד על פני לחימה ב'מדינה האסלאמית'.³¹ הקואליציה הנגדית של רוסיה, איראן, אסד וחזבאללה מעודדת תגובת נגד של תמיכה ב'המדינה האסלאמית'. כמו כן, הבלבול והתוהו ובוהו בשמייצרות הקואליציות השונות הפועלות בסוריה מאפשרים ל'מדינה האסלאמית' לשגשג שם. לפיכך, על ארצות הברית והמערב לא לאפשר הישגים לקואליציית רוסיה-איראן נגד המורדים במשטר אסד.

• **ניהול לוחמת מודיעין וסייבר: נדרש מאמץ משולב של מדינות וארגוני מודיעין נגד**

'המדינה האסלאמית' בתחום הסייבר ולוחמת המידע, במטרה לשלול ממנה את מרכיב ההפחדה המגולם בהצגת פעולות ברבריות, ולנטרל את יכולות התעמולה ברשת ואת יכולתה להשפיע על המונים ויחידים דרך הרשתות החברתיות והאינטרנט. בד בבד, הרשת מאפשרת לזהות ולנטר את המגייסים, המתנדבים, המעריצים וכלי התקשורת המשמשים להעברת הנחיות, במטרה לנטרל את פעילותם ואת מגמת ריבויים. כמו כן, נדרש מאמץ ממוקד להורדה מידית מהרשתות של קמפיינים של תעמולה מטעם 'המדינה האסלאמית' המיועדים לאתר מקורות תמיכה בה, אידאולוגית, כלכלית וכספית כדי לחסום אותם ולבודד את 'המדינה האסלאמית' מסיוע חיצוני.

סיכום

ארצות הברית, יחד עם העולם המערבי והערבי, נדרשים לגבש מחדש את התפיסה האסטרטגית של הלחימה ב'מדינה האסלאמית'. זאת, תוך שילוב של עשרת הרכיבים שנמנו לעיל. לשם כך דרושה תחושת דחיפות, נחישות והתגייסות של העולם החופשי כדי למוטט את יכולותיה הכלכליות, החברתיות והתודעתיות של 'המדינה האסלאמית', לעצור את גיוס המתנדבים לשורותיה ולהביא בסופו של דבר להבסתה. אולי פיגועי

הטרור בפריז בנובמבר 2015, שהוכוונו נגד התרבות המערבית, יהוו את נקודת המפנה בהתגייסות העולם נגד 'המדינה האסלאמית'.

הערות

- Tom Cohen, "Obama outlines ISIS strategy: Airstrikes in Syria, more U.S. forces," CNN, 1
September 11, 2014, <http://edition.cnn.com/2014/09/10/politics/isis-obama-speech/>; "Statement
by the President on ISIL," The White House: Office of the Press Secretary, September 11,
2014, <https://www.whitehouse.gov/the-press-office/2014/09/10/statement-president-isil-1>
- Michael Weiss, "Why some secular Sunnis support ISIS," *Business Insider*, March 14, 2015, 2
<http://www.businessinsider.com/why-some-secular-sunnis-support-isis-2015-3>.
- Aaron Mehta, "Odierno: ISIS Fight Will Last '10 To 20 Years'," *Defense News*, July 17, 3
2015, [http://www.defensenews.com/story/defense/2015/07/17/odierno-isis-fight-last-10-20-](http://www.defensenews.com/story/defense/2015/07/17/odierno-isis-fight-last-10-20-years/30295949/)
[years/30295949/](http://www.defensenews.com/story/defense/2015/07/17/odierno-isis-fight-last-10-20-years/30295949/)
- Barbara Slavin, "Who has 'boots on the ground' in fight against IS?" *Al-Monitor*, July 8, 4
2015, [http://www.al-monitor.com/pulse/originals/2015/07/us-kurd-shiite-allies-fight-islamic-](http://www.al-monitor.com/pulse/originals/2015/07/us-kurd-shiite-allies-fight-islamic-state-iran.html)
[state-iran.html](http://www.al-monitor.com/pulse/originals/2015/07/us-kurd-shiite-allies-fight-islamic-state-iran.html)
- "Operation Inherent Resolve: Targeted Operations against ISIL Terrorists," U.S. Department 5
of Defense, August 7, 2015, [http://www.defense.gov/News/Special-Reports/0814_Inherent-](http://www.defense.gov/News/Special-Reports/0814_Inherent-Resolve)
[Resolve](http://www.defense.gov/News/Special-Reports/0814_Inherent-Resolve)
- Danny Kemp, "Allies tolerate Turkey's double game to boost ISIS fight," *The Daily Star* 6
(Lebanon), July 30, 2015, [http://www.dailystar.com.lb/News/Middle-East/2015/Jul-30/308909-](http://www.dailystar.com.lb/News/Middle-East/2015/Jul-30/308909-allies-tolerate-turkeys-double-game-to-boost-isis-fight.ashx)
[allies-tolerate-turkeys-double-game-to-boost-isis-fight.ashx](http://www.dailystar.com.lb/News/Middle-East/2015/Jul-30/308909-allies-tolerate-turkeys-double-game-to-boost-isis-fight.ashx)
- Lori Plotkin Boghardt, "Battling ISIS and Beyond in the Gulf," The Washington Institute, 7
August 6, 2015, [http://www.washingtoninstitute.org/policy-analysis/view/battling-isis-and-](http://www.washingtoninstitute.org/policy-analysis/view/battling-isis-and-beyond-in-the-gulf)
[beyond-in-the-gulf](http://www.washingtoninstitute.org/policy-analysis/view/battling-isis-and-beyond-in-the-gulf)
- Stephen M. Walt, "Top 10 Lessons of the Iraq War," *Foreign Policy*, March 20, 2012, 8
<http://foreignpolicy.com/2012/03/20/top-10-lessons-of-the-iraq-war-2/>
- "Iraq's Ramadi falls to ISIS after army deserts city," *Al-Arabiya*, May 17, 2015, 9
[http://english.alarabiya.net/en/News/middle-east/2015/05/17/Iraq-Ramadi-falls-to-ISIS-](http://english.alarabiya.net/en/News/middle-east/2015/05/17/Iraq-Ramadi-falls-to-ISIS-after-army-leaves-city-.html)
[after-army-leaves-city-.html](http://english.alarabiya.net/en/News/middle-east/2015/05/17/Iraq-Ramadi-falls-to-ISIS-after-army-leaves-city-.html)
- Greg Miller, "U.S. launches secret drone campaign to hunt Islamic State leaders in Syria," 10
The Washington Post, September 1, 2015, [https://www.washingtonpost.com/world/](https://www.washingtonpost.com/world/national-security/us-launches-secret-drone-campaign-to-hunt-islamic-state-leaders-in-syria/2015/09/01/723b3e04-5033-11e5-933e-7d06c647a395_story.html)
[national-security/us-launches-secret-drone-campaign-to-hunt-islamic-state-leaders-in-](https://www.washingtonpost.com/world/national-security/us-launches-secret-drone-campaign-to-hunt-islamic-state-leaders-in-syria/2015/09/01/723b3e04-5033-11e5-933e-7d06c647a395_story.html)
[syria/2015/09/01/723b3e04-5033-11e5-933e-7d06c647a395_story.html](https://www.washingtonpost.com/world/national-security/us-launches-secret-drone-campaign-to-hunt-islamic-state-leaders-in-syria/2015/09/01/723b3e04-5033-11e5-933e-7d06c647a395_story.html)
- Barak Ravid, "Ya'alon: Israel Sees Iran as a Problem, U.S. Sees Solution," *Haaretz*, June 11
29, 2015, <http://www.haaretz.com/news/diplomacy-defense/.premium-1.663506>
- Peter R. Neumann, "Foreign fighter total in Syria/Iraq now exceeds 20,000; surpasses 12
Afghanistan conflict in the 1980s," *ICSR*, January 26, 2015, [http://icsr.info/2015/01/foreign-](http://icsr.info/2015/01/foreign-fighter-total-syriairaq-now-exceeds-20000-surpasses-afghanistan-conflict-1980s/)
[fighter-total-syriairaq-now-exceeds-20000-surpasses-afghanistan-conflict-1980s/](http://icsr.info/2015/01/foreign-fighter-total-syriairaq-now-exceeds-20000-surpasses-afghanistan-conflict-1980s/)
- Jamal Khashoggi, "Who should go first, Assad or ISIS?" *Al-Arabiya*, August 17, 2015, 13
[http://english.alarabiya.net/en/views/news/middle-east/2015/08/17/Who-comes-first-ISIS-](http://english.alarabiya.net/en/views/news/middle-east/2015/08/17/Who-comes-first-ISIS-or-Assad-.html)
[or-Assad-.html](http://english.alarabiya.net/en/views/news/middle-east/2015/08/17/Who-comes-first-ISIS-or-Assad-.html)